



Recent decisions of the FIA World Motor Sport Council concerning Karting

06.12.2018



At its meeting on 5th December 2018 in Saint Petersburg (RUS), the FIA World Motor Sport Council took the following decisions on the basis of the proposals of the International Karting Commission.

2019 Calendar

FIA Karting World Championship - OK

5th to 8th September - Alahärmä (FIN)

FIA Karting World Championship - Junior

5th to 8th September - Alahärmä (FIN)

FIA Karting World Championship - KZ

19th to 22nd September - Lonato (ITA)

FIA Karting European Championship - OK

18th to 21st April - Angerville (FRA)

16th to 19th May - Genk (BEL)

30th May to 2nd June - Kristianstad (SWE)

18th to 21st July - Le Mans (FRA)

FIA Karting European Championship - Junior

18th to 21st April - Angerville (FRA)

16th to 19th May - Genk (BEL)

30th May to 2nd June - Kristianstad (SWE)

18th to 21st July - Le Mans (FRA)

FIA Karting European Championship - KZ

2nd to 5th May - Wackersdorf (DEU)

13th to 16th June - Sarno (ITA)

FIA Karting European Championship - KZ2

2nd to 5th May - Wackersdorf (DEU)

13th to 16th June - Sarno (ITA)

FIA Karting International Super Cup - KZ2

19th to 22nd September - Lonato (ITA)

FIA Karting Academy Trophy

2nd to 5th May - Wackersdorf (DEU)

13th to 16th June - Sarno (ITA)

19th to 22nd September - Lonato (ITA)

FIA Karting Endurance Championship

26th to 29th September - Le Mans (FRA)

FIA Karting Superkart Championship

25th to 27th October - Le Mans Bugatti (FRA)

Mini Class

The homologation of the Mini Class, chassis, engines and tires will also involve the ignition, the inlet silencer and the float-chamber carburettor at the same time. The homologation process will take place in 2019 for implementation on 1st January 2020.

General Prescriptions 2.14 General Safety

Article Q has been modified. The starting up, running in, warming up or testing of kart engines in the Paddock as well as in the Reserved Areas is strictly prohibited. Offenders will be fined at least €250 and may be disqualified in case of a repeat, a sanction where a possible appeal will not be suspensive. Application from 1st January, 2019.

FIA Karting Competitions

The free test sessions on Wednesday and Thursday will be discontinued from 1st January 2020.

Penalty for wrong positioning of the front fairing

The time penalty sanction for a front fairing in the wrong position during the FIA Karting Championships, Cups and Trophies, will be five seconds instead of 10 seconds. Application from 1st January, 2019.

Article 2.4.3 of the Technical Regulations regarding fixation of the ballast has been updated. Application from 1st January, 2019.

Invitations to tender

Panta has been selected for the exclusive supply of Fuel to the 2019 FIA Karting Championships.

Dell'Orto has been selected for the exclusive supply of carburettors in the 2019, 2020 and 2021 FIA Karting Championships - KZ and KZ2.

ELTO RACING srl has been selected for the exclusive supply of exhausts in the 2019, 2020 and 2021 FIA Karting Championships - OK.

ELTO RACING srl has been selected for the exclusive supply of exhausts in the 2019, 2020 and 2021 FIA Karting Championships - Junior and FIA Karting Academy Trophy.

OTK Group S.r.l. has been selected for the exclusive supply of karts to the competitors in the 2019, 2020 and 2021 FIA Karting Academy Trophy.

OMP Racing SpA has been selected for the exclusive supply of overalls and clothes to the competitors in the 2019, 2020 and 2021 FIA Karting Academy Trophy.

LECONT has been selected for the exclusive supply of tyres in the 2019 FIA Karting World Championship - OK and 2019 FIA Karting European Championship - OK.

VEGA has been selected for the exclusive supply of tyres in the 2019 FIA Karting World Championship - Junior and 2019 FIA Karting European Championship - Junior.

BRIDGESTONE has been selected for the exclusive supply of tyres in the 2019 FIA European Championship - KZ2 and 2019 FIA Karting International Super Cup - KZ2.

BRIDGESTONE has been selected for the exclusive supply of tyres in the 2019 FIA Karting World Championship - KZ, 2019 FIA Karting European Championship - KZ and the 2019 FIA Karting Academy Trophy.

MG TYRES has been selected for the exclusive supply of tyres in the 2019 FIA Karting Endurance Championship.

Dernières décisions du Conseil Mondial du Sport Automobile de la FIA concernant le Karting

Lors de sa réunion du 5 décembre 2018 Saint Petersburg (RUS), le Conseil Mondial du Sport Automobile de la FIA a pris les décisions suivantes sur la base des propositions de la Commission Internationale de Karting.

Calendrier 2019

Championnat du Monde FIA Karting - OK

5 au 8 septembre - Alahärmä (FIN)

Championnat du Monde FIA Karting - Junior

5 au 8 septembre - Alahärmä (FIN)

Championnat du Monde FIA Karting - KZ

19 au 22 septembre - Lonato (ITA)

Championnat d'Europe FIA Karting - OK

18 au 21 avril - Angerville (FRA)

16 au 19 mai - Genk (BEL)

30 mai au 2 juin - Kristianstad (SWE)

18 au 21 juillet - Le Mans (FRA)

Championnat d'Europe FIA Karting - Junior

18 au 21 avril - Angerville (FRA)

16 au 19 mai - Genk (BEL)

30 mai au 2 juin - Kristianstad (SWE)

18 au 21 juillet - Le Mans (FRA)

Championnat d'Europe FIA Karting - KZ

2 au 5 mai - Wackersdorf (DEU)

13 au 16 juin - Sarno (ITA)

Championnat d'Europe FIA Karting - KZ2

2 au 5 mai - Wackersdorf (DEU)

13 au 16 juin - Sarno (ITA)

Super Coupe Internationale FIA Karting - KZ2

19 au 22 septembre - Lonato (ITA)

Trophée Académie FIA Karting

2 au 5 mai - Wackersdorf (DEU)

13 au 16 juin - Sarno (ITA)

19 au 22 septembre - Lonato (ITA)

Championnat d'Endurance FIA Karting

26 au 29 septembre - Le Mans (FRA)

Championnat FIA Karting - Superkart

25 au 27 octobre - Le Mans Bugatti (FRA)

Classe Mini

L'homologation de la classe Mini, châssis, moteurs et pneumatiques, concernera dans le même temps l'allumage, le silencieux d'admission et le carburateur à flotteur. Le processus d'homologation aura lieu en 2019 pour une mise en application au 1er janvier 2020.

Prescriptions Générales 2.14 Sécurité Générale

L'article Q a été modifié. Démarrer, roder ou tester des moteurs dans le Paddock ou dans les

Zones réservées est strictement interdit. Les contrevenants seront sanctionnés d'une amende d'au moins 250 € et pourront être disqualifiés en cas de récidive, une sanction dont l'appel éventuel ne sera pas suspensif. Application au 1er janvier 2019.

Déroulement des Compétitions FIA Karting

Les sessions d'entraînements libres du mercredi et du jeudi seront supprimées à partir du 1er janvier 2020.

Pénalité en cas de mauvaise position du carénage avant

La pénalité en temps sanctionnant un carénage avant en mauvaise position au cours des Championnats, Coupes et Trophées FIA Karting, sera de 5 secondes au lieu de 10 secondes. Application au 1er janvier 2019.

L'article 2.4.3 du Règlement Technique concernant la fixation du lest a été mis à jour.

Application au 1er janvier 2019.

Appel d'offres

Panta a été sélectionné pour la fourniture exclusive du carburant pour les Championnats FIA Karting 2019.

Dell'Orto a été sélectionné pour la fourniture exclusive des carburateurs pour les Championnats FIA Karting - KZ et KZ2 2019, 2020 et 2021.

ELTO RACING srl a été sélectionné pour la fourniture exclusive des échappements pour les Championnats FIA Karting - OK 2019, 2020 et 2021.

ELTO RACING srl a été sélectionné pour la fourniture exclusive des échappements pour les Championnats FIA Karting - Junior et le Trophée Académie FIA Karting 2019, 2020 et 2021.

OTK Group S.r.l. a été sélectionné pour la fourniture exclusive des karts pour les compétiteurs du Trophée Académie FIA Karting 2019, 2020 et 2021.

OMP Racing SpA a été sélectionné pour la fourniture exclusive des combinaisons et des vêtements des compétiteurs pour le Trophée Académie FIA Karting 2019, 2020 et 2021.

LECONT a été sélectionné pour la fourniture exclusive des pneumatiques du Championnat du Monde FIA Karting - OK 2019 et du Championnat d'Europe FIA Karting - OK 2019.

VEGA a été sélectionné pour la fourniture exclusive des pneumatiques du Championnat du Monde FIA Karting - Junior 2019 et du Championnat d'Europe FIA Karting - Junior 2019.

BRIDGESTONE a été sélectionné pour la fourniture exclusive des pneumatiques du Championnat d'Europe FIA Karting - KZ2 2019 et de la Super Coupe Internationale FIA Karting - KZ2 2019.

BRIDGESTONE a été sélectionné pour la fourniture exclusive des pneumatiques du Championnat du Monde FIA Karting - KZ 2019, du Championnat d'Europe FIA Karting - KZ 2019 et du Trophée Académie FIA Karting 2019.

MG TYRES a été sélectionné pour la fourniture exclusive des pneumatiques du Championnat d'Endurance FIA Karting 2019.